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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Gospodarki i Rozwoju (nr 8)
17 stycznia 2024 r.
Komisja Gospodarki i Rozwoju, obradująca pod przewodnictwem posła Ryszarda 
Petru (Polska2050-TD), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący 
porządek dzienny:

– rozpatrzenie wniosków o powołanie komisji stałych do spraw:
– przedsiębiorczości,
– rozwoju gospodarczego,
– innowacji i konkurencyjności gospodarki.

W posiedzeniu udział wziął Gabriel Jackowski dyrektor biura poselskiego posła Ryszarda Petru.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Katarzyna Gadecka i Ziemowit Uździcki  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dzień dobry, witam serdecznie. Prosiłbym o zaprzestanie rozmów. Otwieram posiedzenie 
Komisji Gospodarki i Rozwoju. Witam państwa posłów. Stwierdzam kworum.
Proszę państwa, dzisiaj będzie krótkie posiedzenie Komisji, w porządku dziennym mamy 

wyłącznie rozpatrzenie wniosków o powołanie podkomisji stałych. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, 
uznam że Komisja przyjmuje zaproponowany porządek obrad. Nie słyszę sprzeciwu.
Wobec niewniesienia uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, proto-

kół uważam za przyjęty.
Proszę  państwa,  procedura  jest  następująca.  Dzisiaj  omówimy,  jakie  podkomisje 

mogłyby być przez nas powołane i jest to uzgodnione w ramach prezydium. Następnie 
będziemy musieli wysłać wniosek, nazwy podkomisji,  zakres  i plan prac podkomisji 
do marszałka Sejmu. Po akceptacji tego planu znów musimy się spotkać, powołać te pod-
komisje, a następnie wybrać przewodniczących podkomisji. Procedura jest inna niż była 
poprzednio, trochę wydłużona, w związku z tym tylko informuję, że dzisiaj nie powołu-
jemy podkomisji, tylko zgłaszamy kierunkowo. Będę też miał do państwa prośbę o to, 
aby… O ile uzasadnienie mamy przygotowane, o tyle plan prac tych podkomisji jeszcze 
nie  jest gotowy i będę prosił państwa o upoważnienie mnie, abym uzupełnił wnioski 
o powołanie poszczególnych podkomisji o plan prac tych podkomisji. Plan na przynaj-
mniej najbliższe pół roku – to byłoby takie dobre minimum. Mówimy bardziej o takim 
punktowym planie, a nie o jakimś głębokim dezyderacie.
Proszę państwa, prezydium Komisji proponuje powołanie trzech podkomisji stałych, 

ds. przedsiębiorczości,  ds.  rozwoju gospodarczego  i ds.  innowacji  i konkurencyjności 
gospodarki. Rozumiem, że nie muszę w tym momencie uzasadniać. Czy ktoś z państwa 
chce…? Bo wiem, że wszyscy mamy presję czasową. To są wspólne propozycje prezy-
dium. Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do takiego zakresu?
Proszę bardzo, pani poseł Janyska.

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Dzień dobry.
Chciałam  zapytać  o nazwę  podkomisji  ds.  rozwoju  gospodarczego,  bo cała  nasza 

Komisja jest Komisją Gospodarki i Rozwoju. Czy to jest takie, że tak powiem, szczęśliwe 
nazwanie tej podkomisji? Rozumiem, że zakres będzie wycinkowy, bardzo szczegółowy, 
ale może można byłoby w tym kierunku zmierzać z tą nazwą. To tylko taka sugestia.
Dziękuję.
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Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję, dziękuję.
Zgłaszał się pan poseł Zubowski.

Poseł Wojciech Michał Zubowski (PiS):
Dziękuję.
Panie przewodniczący, szanowni państwo, faktycznie, zakres, można powiedzieć, jest 

dosyć szeroki, ale chciałbym przypomnieć, że podkomisja o tej samej nazwie funkcjono-
wała w poprzedniej kadencji. Wówczas przewodniczącym tej podkomisji stałej był pan 
poseł Buż z Lewicy, ja byłem zastępcą przewodniczącego – i nie było żadnych problemów 
z funkcjonowaniem podkomisji o takiej nazwie.
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję za te dwie uwagi.
Proponuję utrzymać tę nazwę, gdyż ma tę zaletę, że jest szeroka. Jeżeli nikt z pań-

stwa nie będzie miał nic przeciw temu, proponuję, aby Komisja przedłożyła marszał-
kowi Sejmu propozycję utworzenia tych trzech podkomisji, wraz z uzasadnieniem, jak 
i z planem prac. Każdy z państwa może mieć do wglądu to uzasadnienie… Plan prac, 
w sekretariacie Komisji w każdej chwili, prawda? Chcielibyśmy je zrobić w miarę szybko, 
czyli w najbliższych dniach.
Formalnie  chcemy  przypomnieć,  że we wniosku  do prezydium  Sejmu  o zgodę 

na powołanie podkomisji musimy podać nazwę podkomisji stałej, szczegółowe uzasad-
nienie i plan pracy i ilu członków ma liczyć ta podkomisja. Rozumiem, że ma być co naj-
mniej pięciu. Czy ktoś z państwa chciałby teraz w tej sprawie zabrać głos? Czy to ma być 
więcej, czy nie…? Czy będziemy o tym mogli rozmawiać później? Czyli przyjmujemy 
zasadę, że co najmniej po pięciu członków poszczególnych podkomisji.
Proszę państwa, po pozytywnej decyzji prezydium Sejmu, Komisja na posiedzeniu powo-

łuje podkomisje, a następnie powołana podkomisja wybiera swojego przewodniczącego.
Pan poseł Zubowski się zgłasza. Proszę bardzo.

Poseł Wojciech Michał Zubowski (PiS):
Dziękuję.
Panie przewodniczący, tylko w takiej kwestii szczegółowej. Rozumiem, że podkomisje 

będą pięcioosobowe, ale przy założeniu, że jest dwa do trzech? Chcę wiedzieć, żebyśmy 
wiedzieli jako klub parlamentarny, ile osób wytypować do poszczególnych podkomisji. 
Czyli dwa miejsca dla przedstawicieli Prawa i Sprawiedliwości…

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Zrozumiałem pytanie, tak, tak. Czy ktoś z członków prezydium miałby uwagę? Bo ja nie 
mam nic przeciwko propozycji. Są państwo w tej sprawie okej?

Poseł Mirosława Nykiel (KO):
Tak.

Poseł Małgorzata Wassermann (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Pan poseł Jaros?

Poseł Michał Jaros (KO):
Tak, tak.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Tak… Taką formułę. Zróbmy tak – jeżeli uznalibyśmy, że chcemy więcej członków pod-
komisji, to wtedy sobie uznamy… Tak możemy przyjąć, widzę brak sprzeciwu po stronie 
prezydium.
Przypomnę tylko państwu, że co pół roku podkomisja składa do marszałka sprawoz-

danie o działalności. Tak, że to też nie jest tylko i wyłącznie prowadzenie podkomisji.
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Czy są jakieś uwagi odnośnie do tych propozycji? Nie widzę. Jeśli nie usłyszę sprze-
ciwu, uznam, że Komisja akceptuje przedstawione przez prezydium Komisji wnioski 
o powołanie podkomisji stałych. Sprzeciwu nie słyszę. Wobec tego prezydium Komisji 
przygotuje i skieruje stosowne pismo do prezydium Sejmu.
Proszę  państwa,  na tym  wyczerpaliśmy  porządek  dzienny  posiedzenia  Komisji. 

Protokół posiedzenia Komisji będzie wyłożony do przejrzenia w sekretariacie Komisji 
w Kancelarii Sejmu. Dziękuję i zamykam posiedzenie. Dziękuję za pomoc w sprawnym 
przeprowadzeniu dzisiejszych obrad.


